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علیه شقایق دهقان 

شفاف مطلق نیست

یک دردنامه است 

ادعای وال استریت ژورنال

روابط ایران با ونزوئلا

رایزنی علی باقری 

پیامک شگرد های موساد

دیدار جمیله علم الهدی 

لکه ننگ تاریخی 

پناهنده شد

۸ ماه زندان 

اخبار ویژه ...

تســنیم نوشت: در پی انتشار برخی مطالب خلاف واقع از سوی شقایق 
دهقان، بازیگر سال های گذشته تلویزیون، دادستانی تهران علیه وی اعلام جرم 
کرد. همچنین این بازیگر ســابق تلویزیون به دلیل کشــف حجاب در اماکن 

عمومی، پیش تر محکوم شده است.

ویس کرمی نماینده مجلس گفت : خدا هم با بندگانش شــفاف مطلق 
نیست. خیلی از نمایندگان با وعده همین شفافیت به مجلس راه پیدا کردند و 
حالا انگار از وعده هایشــان پشیمان شده اند و به هر ریسمانی چنگ می زنند 
تا بگویند کلا شــفافیت چیز خوبی نیست. ولی کاش این نمایندگان یادشان 
نرود که مردم هم مثل آنها فراموشــکار نیســتند که وعده هایشان را فراموش 

کرده باشند.

جلیل رحیمی جهان آبادی عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شــورای اسلامی گفت: به نظر من صحبت های ظریف یک درد نامه 
است؛ دردنامه ی یک طیف گسترده از آدم های دلسوزی که برای منافع و امنیت 
ملی دل می سوزانند و تلاش می کنند و متأسفانه در سطح جامعه بازتاب کار ها 
و اقداماتشان کاملا برعکس تعبیر و تفسیر می شود. می توانم در مثالی بگویم؛ 
ظریف مســأله برجام را به ســرانجام رساند و امضاء شد. اما برجام در صحن 
علنی مجلس آتش زده شــد. حال یک ســوال از افرادی که این کار را کردند 
دارم. اگر برجام خیانت بود امروز چرا به دنبال احیاء آن هستیم؟! اگر نبود چرا 
آنقدر بلا بر ســر تیم مذاکره کننده و ظریف آوردیم؟! این یک نمونه از رفتار 

جناحی و طیفی به امنیت ملی ما آسیب زده است.

روزنامۀ وال اســتریت ژورنال می گوید محققان غربی پس از بررســی 
یک فروند پهپاد ایرانی که بهار امسال در خاک اوکراین سرنگون شده بود، به 
کشــف مهمی دست یافتند: یک قطعۀ چینی به کار رفته در آن پهپاد، ساخت 
سال ۲۰۲۳ بود. بر اساس گزارش این روزنامۀ آمریکایی ، کشف اخیر نشان 
می دهد که قطعه های چینی همچنان روانۀ ایران می شــوند تا برنامۀ پهپادی 
جمهوری اســلامی را در ساخت قطعات پایه ای پشتیبانی کند. تداوم ارسال 
قطعات چینی به ایران در شرایطی است که ایالات متحده آمریکا در بیش از ۱۵ 
ماهی که از تهاجم نظامی روسیه علیه اوکراین می گذرد فشار ها برای مسدود 
کردن زنجیره جهانی تأمین این قطعه ها را تشــدید کرده است. به نوشتۀ وال 
اســتریت ژورنال، اکنون بررسی بازرسان روشن کرده که ایران با چه سرعتی 
قادر به تجهیز نظامی ارتش روسیه در جنگ علیه اوکراین است؛ به بیان دیگر، 
تهران فقط نیازمند مدت زمانی »ســه ماهه« است تا مسکو را به تسلیحاتی که 

جمعیت غیرنظامی اوکراین را هدف قرار داده است، مجهز کند. 

رئیس شــورای اطلاع رســانی دولت افزایش حجم مبادلات تجاری با 
ونزوئلا به ۱۰ میلیارد دلار در گام اول و به ۲۰ میلیارد دلار در گام دوم را نشانه ای 
از توسعه روابط بین دو کشور در زمینه های مختلف ارزیابی کرد. سپهر خلجی 
در حســاب کاربری خود در توییتر نوشــت: »دوست روز های سخت؛ ملت 
ایران دوستی خود را با مردم ونزوئلا ثبات کرد. نشان دادیم که دوست روز های 
سختیم. برخورداری از منافع و دشمن مشترک، همکاری را عمیق و راهبردی 

کرد و دو کشور مصمم به توسعه روابط در حوزه های مختلفند. 

معاون سیاسی وزیر امور خارجه از دیدار و گفتگو با همتایان خود در ۳ 
کشور فرانسه، آلمان و انگلیس در ابوظبی خبر داد. علی باقری معاون سیاسی 
وزیر امور خارجه که در امارات عربی متحده حضور دارد، در توئیتی نوشت: 
در ادامه رایزنی های دیپلماتیک با طرف های منطقه ای و فرامنطقه ای، با همتایان 
آلمانی، فرانسوی و انگلیسی خود در ابوظبی ملاقات کرده و در مورد طیفی از 

موضوعات و نگرانی های متقابل با هم گفتگو کردیم.

وزارت اطلاعات در پیامکی به شهروندان هشدار داد که یکی از مهمترین 
شگرد های موساد در انجام عملیات های تروریستی و جنایت در ایران، سوءاستفاده 
از ضعف اطلاعات و آگاهی مردم است. متن پیامک وزارت اطلاعات بدین شرح 
است:هموطن گرامی! یکی از مهمترین شگرد های موساد در انجام عملیات های 
تروریســتی و جنایت در ایران، سوءاستفاده از ضعف اطلاعات و آگاهی مردم 
است. »در صورتی که فردی با پرداخت پول از شما درخواست خریداری وسیله 
نقلیه و رها کردن آن در مکان مشخصی را کرد، به این فکر کنید که ممکن است 

در اقدام تروریستی موساد مورد بهره برداری قرار گیرد.«

جمیله علم الهدی همســر رئیسی با همســر مادورو دیدار کرد. ابراهیم 
رئیســی به دعوت رسمی »نیکولاس مادورو« به »ونزوئلا« سفر کرد. در این 

سفر چندین قرارداد همکاری بین ایران و ونزوئلا امضا شد.

عطاءاله مهاجرانی، فعال سیاســی در توییتر در واکنش به ممنوعیت نطق 
نماینده افشاگر شاسی بلندها نوشت: به عنوان نماینده مجلس در دوره نخست 
ومعاون حقوقی و امور مجلس نخست وزیر و رئیس جمهور به مدت ۱۲ سال و 
تجربه و سابقه آشنایی ام با مجلس تصمیم هیات نظارت بر نمایندگان درباره منع 
نماینده از نطق لکه ننگ تاریخی برای رئیس ،مجلس هیات رئیسه هیات نظارت 

و مجلس اگر رضایت دهند می دانم.

فاطمه روحانی، ملی پوش سابق ایران، به آلمان پناهنده شد. فاطمه روحانی 
یکی از ورزشکاران باسابقه تکواندوی ایران است که با کسب مدال نقره بازی های 
آسیایی اینچئون کره جنوبی، اوج پختگی اش را نشان داد. البته پیش از آن نقره، او با 
کسب مدال طلا در بازی های همبستگی کشور های آسیایی و همچنین چندین مدال 

رنگارنگ در رده های جوانان و نوجوانان نشان داده بود که ورزشکار قابلی است.

 به دلیل تهدید، با شکایت یک پرسپولیسی بازیکن اسبق استقلال به زندان 
محکوم شد! در پی شکایت افشین پیروانی مدیر تیم فوتبال پرسپولیس، بختیار 
رحمانی بازیکن اســبق تیم استقلال به ۸ ماه حبس تعزیری محکوم شد. پس از 
دیدار پرسپولیس مقابل نفت مسجدسلیمان در شهریور سال ۱۴۰۱ و حواشی که 
در این بازی به وجود آمد بختیار رحمانی بازیکن اسبق استقلال که سابقه حضور 
در تیم های خوزستانی را دارد در اینستاگرام خود با انتشار یک استوری حمله تند 
و عجیبی به افشــین پیروانی انجام داد و او را تهدید به برخورد کرد. در پی این 
تهدید، افشین پیروانی از بختیار رحمانی به دادگاه شکایت کرد و دادگاه کیفری 
در نهایت حکم به زندانی شدن بازیکن اسبق استقلال داد! در حکم دادگاه آمده 
که بختیار رحمانی بابت بزه تهدید به ۸ ماه حبس تعزیری محکوم شود. این در 
حالی است که بختیار رحمانی در چند سال اخیر در خارج از ایران زندگی می کند 

و در کشور سوئد حضور دارد.
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گروه سیاســی -  سخنگوی کمیسیون اصل 
نود مجلس شورای اسلامی گفت: با توجه به اینکه 
تعدادی از دستگاه ها از ثبت املاک خود در سامانه 
ســادا خودداری کرده و اهمال کاری آنها نسبت به 
اجرای این قانون محرز شــده به کلیه دستگاه های 
مربوطه چهار ماه فرصت داده شد تا نسبت به انجام 

وظایف قانونی خود عمل کنند.
علی خضریان در جلسه علنی مجلس گزارش 
کمیسیون اصل ۹۰ در خصوص سامانه جامع اموال 
غیرمنقول دســتگاه های اجرایی )سادا( را به شرح 

زیر قرائت کرد.
مقدمه

مجلس شــورای اسلامی در  بند "ج" تبصره 
۱۲ ماده واحده قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ کل کشور 
تصویب نمود که دســتگاه هــای اجرایی موضوع 
ماده ۲۹ قانون برنامه ششــم توســعه )به استثنای 
اماکن نیروهای مسلح، وزارت اطلاعات و سازمان 
انرژی اتمی(، آمار و اطلاعات مربوط به ساختمانها، 
فضاهای اداری و غیراداری، املاک و ســایر اموال 
و دارایــی های غیرمنقول در اختیار خود را تا پایان 
اردیبهشت ۱۴۰۰ در سامانۀ جامع اموال دستگاههای 
اجرایی )سادا( ثبت و تکمیل نمایند. نکتۀ مهم مصوبه 
این اســت که هرگونه اعتبارات از جمله طرح های 
تعمیــرات اساســی و ماشــین آلات و تجهیزات، 
هزینه آب و برق در سال ۱۴۰۰ و همچنین هرگونه 
پرداخت برای تجهیز، نگهداری و ســایر هزینه ها 
از محــل درآمدهای اختصاصی بــرای موارد ثبت 
نشده در سامانه سادا ممنوع است و در صورت عدم 
رعایت توسط کارکنان دستگاهها، به منزله تصرف 
غیرقانونی در اموال و وجوه عمومی تلقی می شود.

همچنیــن به موجب مواد ۲ و ۳ آیین نامه ماده 
واحده قانون مذکور مصــوب ۲۱/۹/۱۴۰۰ هیات 
وزیران، وزارت اقتصاد مکلف شده است تا در سامانه 
سادا اطلاعات اموال عمومی، اختصاصی و انفال را به 
تفکیک و حســب نوع کاربری و دستگاه بهره بردار 
در دو سطح عادی و محرمانه طبقه بندی نماید و با 

ایجاد حساب کاربری برای کلیه دستگاههای اجرایی 
و اعلام رمز عبور به هر دستگاه اجرایی اقدام نماید. 
دستگاه های اجرایی نیز مکلف شده اند تا اطلاعات 
ســاختمان ها، فضاهای اداری و غیراداری، اراضی، 
املاک و سایر اموال و دارایی های غیرمنقول دارای 
ســند مالکیت و یا فاقد ســند مالکیت را در سامانه 
سادا ثبت و یا نسبت به تکمیل اطلاعات اموال ثبت 
شده و یا بارگذاری شده در حساب کاربری دستگاه 
اقدام نمایند. این گزارش از حیث ترک فعل برخی از 
دستگاههای اجرایی در ثبت اموال غیرمنقول دولتی 
در ســامانه سادا که قریب دو سال از زمان اجرای آن 
می گذرد، به اســتحضار نمایندگان محترم مجلس 

شورای اسلامی می رسد.
  اقدامات کمیســیون اصل نــود برای اجرای 
قانون کمیسیون اصل نود برای پیگیری اجرای قانون 
مذکور، مراتب را از طریق انجام مکاتبات با دستگاه 
متولی ســامانه سادا دنبال نموده و جلساتی را نیز در 
این راســتا در مــورخ  ۱۸/۱۱/۱۴۰۰، ۲/۳/۱۴۰۱ و 
۲۶/۷/۱۴۰۱ با وزیر و مدیران وزارت امور اقتصادی 
و دارایی برگزار و گزارش پیشــرفت کار ســامانه 
و اهمــال کاری برخی دســتگاهها در ثبت اموال را 
رســیدگی و نتایج حاصله مشخص نمود که برخی 
از دستگاههای مشــمول این قانون تاکنون از ثبت 
اطلاعات اموال خود اســتنکاف نموده اند. به نظر 
می رســد دلایل آن تعارض منافع و سوء استفاده از 
اموال دولت از قبیل: استفاده های شخصی از اموال 
دولت، جذب ردیف های بودجه، ایجاد اشتغال برای 
نزدیکان و... است که این موارد موجب شده تا برخی 
دستگاهها از اجرای این قانون استقبال ننمایند. لازم 
به ذکر است اگرچه آماری درخصوص تعداد اموال 
دولت در سطح کشور نداریم اما پیش بینی می شود 
ارزش دارایی های دولت بسیار کلان باشد به نحوی 
کــه دولت قادر خواهد بود تا با فروش املاک مازاد 
در انجام برنامه های عمرانی از آن استفاده نماید. ترک 
فعل برخی دســتگاه ها در اجرای قانون ثبت اموال 
دولتی بر اساس گزارش ارسالی مورخ  ۱۷/۳/۱۴۰۱ 

خزانه داری کل کشــور، سامانه سادا به عنوان بانک 
اطلاعات اموال غیرمنقول دستگاههای اجرایی در 
سال ۱۳۹۵ راه اندازی و اطلاعات کلیه اسناد مالکیت 
موجــود در مخازن وزارت امور اقتصادی و دارایی 
در اســتان ها و ستاد، در سامانه ثبت گردید. برخی 
از دســتگاهها نیز سامانه هایی را برای خود طراحی 
کرده اند از جمله سازمان ثبت اسناد و املاک کشور، 
وزارت نیرو، شــرکت ملی گاز ایران، شرکت پست 
جمهوری اســلامی ایران، شهرداری تهران و مرکز 
آمار ایران، که هم اکنون انتقال اطلاعات دریافتی آنها 

به سامانه سادا در حال انجام است.  
همچنین خزانه داری کل در جوابیه ۵/۹/۱۴۰۱ 
به کمیسیون اعلام کرد که این مرجع طی بخشنامه های 
متعددی از دستگاههای اجرایی درخواست نموده تا 
علاوه بر تکمیل اطلاعات موجود، اطلاعات املاک 
در اختیار خود را در سامانه ثبت و تکمیل نمایند اما 
تاکنون فقط ۵۸۵/۷۵۹ ملک اعم از انفال و اموال در 
سامانه ثبت شــده و زیرمجموعه های ۳۷ دستگاه 
اجرایی موضوع ماده ۲۹ قانون برنامه ششم توسعه 
نیز از ثبت اطلاعات اموال خود استنکاف نموده اند 
که اسامی آنها برای استحضار نمایندگان محترم به 

شرح ذیل اعلام می گردد:
پیشنهاد:

با عنایت به اینکه قانون موصوف در زمان مقرر 
به اجرا درنیامده اســت و به موجب آمارهای ارائه 
شده از ســوی خزانه داری کل کشور زیرمجموعه 
های تعدادی از دســتگاه ها از ثبت املاک خود در 
ســامانه ســادا خودداری نموده و اهمال کاری آنها 
نســبت به اجرای این قانون محرز گردیده است لذا 
به منظور تســریع در تکمیل سامانۀ یادشده، به کلیه 
دستگاههای اطراف قانون چهار ماه فرصت داده می 
شود تا نســبت به انجام وظایف قانونی خود عمل 
نمایند و پس از مهلت مزبور، وزارت امور اقتصادی 
و دارایی گزارش عملکرد سامانه را به این کمیسیون 
ارائه نموده تا این مرجع نســبت به قصور احتمالی، 

اقدام قانونی را بعمل آورد.

در گزارش کمیسیون اصل نود مطرح شد:

مهلت ۴ ماهه به دستگاه ها برای تکمیل اطلاعات در سامانه سادا

مخالفان و موافقان بررسی دوفوریت 
لایحه عفاف و حجاب چه گفتند؟

سرویس سیاســی-نمایندگان مجلس شورای 
اســلامی در جلسه علنی مجلس درخواست فوریت 
بررســی لایحه حمایت از فرهنگ عفاف و حجاب و 
حمایت از ســلامت اجتماعی را بررسی کردند.جلیل 
رحیمی جهان آبادی در مخالفت با بررسی این لایحه به 
صورت دو فوریتی بیان کرد: همه ما به عنوان مسلمان در 
این که حجاب یک واجب شرعی بوده و باید در جامعه 
حفظ شــود و دستور قرآن و سیرت پیامبر است توافق 
داریم و به عنوان نظام اسلامی باید کمک کنیم تا احکام 
الهی در جامعه جاری و ســاری شود. در این موضوع 
شــکی نیست اما به نظر بنده این لایحه بیشتر از این که 
مشــکل حجاب را حل کند پوست خربزه ای زیر پای 
مجلس است. قوه قضاییه این لایحه را طراحی کرده اما 

در این چند روز به مجلس تاختند.
وی ادامه داد: کار فرهنگی در این کشور ضعیف 
است، به مساجد مراجعه کنید صف های نماز را ببینید 
جایگاه پدر و مادر را در جامعه بســنجید، ارتباط بین 
بزرگتر و کوچک تر را در سطح جامعه بسنجید، اسلام 
مجموعه ای از احکام الهی است که بهم پیوسته است 
نمی تــوان احکام فرهنگــی را به حال خود رها کرد و 
از مســاجد و افراد باایمان حمایت نکرد، سپس انتظار 
داشته باشیم تا افراد بی حجاب با جریمه نقدی حجاب 
را رعایت کنند. کار اعتقادی و اخلاقی باید قلبی و دلی 

باشد. افراد باید به حجاب ایمان داشته باشند.
در این که بی حجابی یک بحران و آســیب است 
شکی نیست اما این لایحه شتاب زده و غیرکارشناسی، 
بدون ریشه یابی در جامعه نمی تواند مشکل بی حجابی 
را حل کند. فوریت این لایحه مورد تایید نیست چرا که 
در آن کار کارشناســی صورت نگرفته است و یک امر 
اعتقادی و اخلاقی را در سطح یک جریمه نقدی نبستن 
کمربند تقلیل داده است، این توهین به افراد معتقد است. 
این لایحه نه نظر افراد متدین را تامین می کند و نه افرادی 

که دیدگاه متفاوتی دارند را قانع می سازد.

فاطمه قاسم پور در موافقت با بررسی دو فوریتی 
این لایحه بیان کرد: علاوه بر اهتمام از گره گشــایی از 
مشکلات اقتصادی مردم باید نسبت به اجرای احکام 
دینــی در جامعه اقدام عاجل صــورت گیرد. لایحه 
حمایــت از فرهنگ عفاف و حجاب فرصت مغتنمی 
اســت که با رویکرد مساله محوری خلأ های موجود 
در بحث فرهنگ عفــاف و حجاب را که یک هویت 
برای زنان ایرانی است و مرز جدایی تمدن ما در ایران 
با فرهنگ غرب است را برطرف کنیم.اهتمام به بررسی 
این لایحه به صورت دو فوریتی یک اقدام راهبردی در 
برابر تهاجم دشمن برای اضمحلال جایگاه خانواده و 
حیاورزی در جامعه است. این لایحه فرصتی را ایجاد 
می کند تا مســاله حجاب با نگاه کارشناسی در جامعه 
دنبال شود. شیوا قاسمی پور در مخالفت با دو فوریت 
این لایحه بیان کرد: کســی در مجلس شورای اسلامی 
مخالف حجاب نیســت اما مساله این است که لایحه 
نوشته شده در حوزه بی حجابی بازدارنده نیست در این 
لایحه ســهم درستی نسبت به دین و شئونات شرعی 
وجــود ندارد. مردم ما باغیرت بوده و زنان جامعه ما با 
ایمان و تلاشــگر هستند. این لایحه با قانون مجازات 
اسلامی و قواعد امر معروف و نهی از منکر تناقض دارد. 
حجاب یک باور است ما باید به این سمت برویم تا باور 
قلبی مردم نسبت به حجاب ذاتی باشد. امروز نه افراد 
باحجاب و نه افراد بی حجاب این لایحه را قبول ندارند.
امیرحســین بانکی پور در موافقت با بررسی این 
لایحه به صورت دوفوریتی بیان کرد: یکسال است که 
قلب خانواده شــهدا جریحه دار شده است تمام افراد 
دلسوز و افرادی که به خانواده اهمیت می دهند نگران 
هستند جوامع اروپایی ۳۰۰ سال پیش جوامعی باعفت 
و خانواده محوری بودند اما در طول ۲۰۰ ســال اخیر 
با ظهور برهنگی خانواده از هم پاشــید. در فنلاند طی 
۳۰ ســال برهنگی، خانواده را نابود کرد. اگر در جامعه 
ما نیز برهنگی رواج پیدا کند ظرف ســه سال خانواده 

از هم خواهد پاشــید. آنچه مانع برهنگی در جامعه ما 
بوده بحث حجاب اســت که دشمن در یکسال اخیر 
حجاب را هدف قرار داده و پشت پرده آن هدف اصلی 

خانواده است.
وی ادامه داد: با زدن حجاب زمینه برای برهنگی 
فراهم می شــود و با برهنگی خانــواده از هم خواهد 
پاشــید حتی خانواده هایی که تعلقات بالای مذهبی 
ندارند حجاب را قبول دارند اگر حجاب رفت خانواده 
هــم می رود، بایــد یک صدای واحــد از نظام صادر 
شود. مجلس شــورای اسلامی باید با تصویب قانون 

فسخ الخطاب در حوزه حجاب باشد.
نماینده دولت در دفاع از تقاضای دوفوریت لایحه 
حمایــت از عفاف و حجاب بیان کرد: به اســتحضار 
نمایندگان محترم می رسانم لایحه ای که اکنون تقدیم 
شده برگرفته از ساعت ها تلاش و بررسی مبانی فکری 
و دینی و اجتماعی اســت که مورد نظر سران  قوا بوده 
و توســط قوه قضائیه تهیه و با اصلاحاتی اکنون ارائه 

شده است.
وی در ادامه اظهار کرد: در بخش دیگری از لایحه، 
با اقلیتی معاند که احکام دینی را به ســخره گرفته اند 
پس از توجه و تذکر لازم که روش اســلام در جذب 
افراد اســت در صورت بی توجهی برخورد قانونی و 
قاطــع صورت خواهد گرفت. همچنین در این لایحه 
محیط های صنفی، اجتماعی، آموزشی و فرهنگی که 
محل حضور یا مراجعه افراد اســت، در صورت عدم 
رعایت هنجارها، سیاست عدم ارائه خدمات به چنین 
افرادی به کار گرفته می شــود. نماینده دولت در ادامه 
بیان کرد: اجرای صحیح و تدوین آن می تواند فرهنگ 
ارزشمند حجاب و رفتار اسلامی را در جامعه گسترش 
دهد. آنچه در این چند روز در محافل حوزوی و علمی 
که لایحه را مطالعه کرده اند وجود داشــته این است که 
همگی به جامعیت و عمق لایحه و وسعت آن در تمامی 
بدنه اجتماعی، فرهنگی، آموزشی و تدریجی بودن آثار 
آن به جای برخورد سریع و آنی برای آینده اذعان کردند 
و ایراداتی که بعضاً گرفته شده مواردی است که قطعا 
در جریان بررســی جزئیات لایحه توسط نمایندگان 
برطرف می شود.با انتشار لایحه، نخبگان، فرهیختگان 
و صاحب نظران با همفکری نمایندگان محترم مجلس 
می توانند پیشنهادات خود را ارائه کنند تا آنچه خروجی 
لایحه است، مورد پذیرش جامعه اسلامی قرار گیرد. 
بــا توجه به فاصله کمی که از اغتشاشــات و حوادث 
ســال گذشته می گذرد و با توجه به ضرورت برخورد 
فوری و رفع خلأ ها و موانع که در برخی از محیط های 
اجتماعی یا فرهنگی وجود دارد این لایحه ارائه شــده 
تا با ضرورتی که در پیشــگیری یا بعضا پیگیری های 
قاطــع و برخوردهای ایجابــی جهت تذکر و توجه و 
رعایت ارزش های اســلامی و در صورت عدم توجه 
برخود قاطع با افراد، به این موضوع رســیدگی شــود 
بنابراین نمایندگان به این ضرورت زمانی توجه کنند 
و بــه دوفوریت این لایحــه رأی قاطع دهند. در ادامه 
نمایندگان با بررســی این لایحه به صورت دو فوریتی 
مخالفت کردند و با تقاضای بررســی یک فوریت این 

لایحه موافقت کردند.

مخالفان بررسی دوفوریتی لایحه عفاف و حجاب تاکید داشتند همه براصل حجاب توافق دارند اما لایحه عفاف و حجاب نمی تواند عفاف و حجاب 
را در جامعه تقویت کند چرا که ما نیازمند کار فرهنگی در این حوزه هستیم. در مقابل موافقان لایحه عفاف و حجاب تاکید داشتند که این لایحه 

فرصت مغتنمی برای رفع خلأهای مربوطه در حوزه حجاب با نگاه کارشناسی به شمار می رود.

 به استحضار نمایندگان محترم می رسانم لایحه ای که اکنون تقدیم شده برگرفته 
از ســاعت ها تلاش و بررسی مبانی فکری و دینی و اجتماعی است که مورد نظر 
سران  قوا بوده و توسط قوه قضائیه تهیه و با اصلاحاتی اکنون ارائه شده است.

سرویس سیاسی- نایب رییس 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه ما 
کمترین مرخصی را بین تمام مجالس 
دنیــا داریم گفت: ما در مجلس چیزی 
تحت عنوان مرخصــی نداریم و باید 
همه ایام را کار کنیم. برابر قانون تمامی 
دستگاه ها یک ماه مرخصی دارند برای 
اینکه مجلس از عدد نیفتد، این یک ماه 
را مجلس به دو دوهفته تقســیم کرده 

است.
عبدالرضا مصری در پاســخ به 
تذکر احمدحســین فلاحی نماینده 
همدان درباره تعطیلات مجلس در جلســه علنی گفت: متاسفانه در مجلس زمان 
تلف شده زیادی داریم و سرکشی از حوزه های انتخابیه هم ۱۲ روز طول می کشد. 
برنامه هفتم نیز طی روزهای آینده به مجلس می آید و پس از آن نیز بررسی بودجه 
در دستور کار قرار می گیرد. چه فرصتی برای بررسی سایر موضوعات در صحن 
علنی باقی می ماند؟ لازم است تا از ظرفیت کمیسیون های تخصصی استفاده کنیم.

وی ادامه داد: باید هیات رئیسه برای استفاده مفید از زمان توجه داشته باشد، 
یکی از شئونات نمایندگان موضوع نظارت در کنار قانونگذاری است. ما در میان 
مردم هستیم و آنها از ما مطالبه دارند اگر مدیران اجرایی همراهی نکنند کار مردم 

پیش نمی رود.
نماینده همدان در مجلس شــورای اسلامی همچنین گفت: در حال حاضر 
آب شرب همدان وضعیت بحرانی دارد و برق نیز هفته ای یک روز قطع می شود، 

اما مدیران همراهی نمی کنند و استان به دلیل ضعف مدیریت تعطیل شده است.
عبدالرضا مصری نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به این گفت: 
ما در مجلس تعطیلی نداریم و براســاس قانون پس از ۳ هفته فعالیت، یک هفته 
نمایندگان به حوزه های انتخابیه خود رفته تا باید با مردم ارتباط داشته تا مشکلات 
مردم را بررســی کنند؛ اینجا خانه ملت اســت. اگر نمایندگان مردم با ملت ارتباط 
نداشته باشند، چه چیزی قرار است بررسی شود؟ برنامه مجلس این است که یک 

هفته در حوزه انتخابیه حاضر و مسائل و مشکلات مردم را جویا شویم.
وی افزود: اکثر نمایندگان از ۷ صبح تا ۱۲ شب در حوزه های انتخابیه مشغول 
هستند ۳ هفته نیز در مجلس برای رفع این مشکلات فعالیت می کنند؛ ما چیزی 
تحت عنوان مرخصی نداریم و باید همه ایام را کار کنیم. برابر قانون تمامی دستگاه ها 
یک ماه مرخصی دارند برای اینکه مجلس از عدد نیفتد، این یک ماه را مجلس به 

دو دوهفته تقسیم کرده است. ما کمترین مرخصی را بین تمام مجالس دنیا داریم.

ســرویس سیاســی-نماینده 
مــردم الیگودرز در مجلس شــورای 
اســلامی تاکید کرد: همــان طور که 
توســعه واحدهای تولیدی و صنعتی 
بــا ممنوعیــت صــادرات و ایجاد 
محدودیت صندوق توســعه ملی در 
پرداخت تســهیلات به این واحدها 
امــکان پذیر نبوده رشــد تولید نیز با 
قیمت های دســتوری امــکان پذیر 

نیست.
محمد خدابخشــی در تذکری 
شفاهی در جریان جلسه علنی امروز 
مجلس بیان کرد: از ســپاه برای رونمایی از موشک هایپرسونیک فتاح قدردانی 
می کنم. توصیه می کنم خودروســازان از اقدامات انجام شده توسط هوافضای 

سپاه برای ارتقای کیفیت خودرو استفاده کنند. 
وی در ادامه اظهار کرد: رشــد تولید با قیمت های دســتوری که به نوعی 
سرکوب تولیدکنندگان است، امکان پذیر نیست. همان طور که توسعه واحدهای 
تولیدی و صنعتی با ممنوعیت صادرات و ایجاد محدودیت صندوق توسعه ملی 

در پرداخت تسهیلات به این واحدها امکان پذیر نیست. 
نماینده مردم الیگودرز در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: برنامه هفتم 
توسعه برای اجرای یک برنامه پنجساله با بیش از ۳۰ ماده در آن ارائه شده و همه 
چیز در اولویت قرار گرفته  است در حالی که این به معنای آن است که هیچ چیز 
در اولویت نیست. پیشنهاد محاسبه میانگین ۵ سال برای حقوق بازنشسته ها در 
برنامه هفتم مغایر همسان سازی بازنشسته ها با شاغلین است؛ لذا تقاضای اصلاح 

پیش نویس لایحه، قبل از ارائه به مجلس را داریم. 

ســرویس سیاســی- یک نماینده مجلس گفت: بهتر اســت بر اساس 
واقعیت ها لایحه برنامه توسعه نوشته شود نه بر اساس آرزو های مان.

جلال رشیدی کوچی درباره این که از مدت ها قبل از سوی دولت عنوان 
شــد بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه تمام شــده است و حتی برخی عنوان 
کردند برای مجلس هم فرستاده اند اما هنوز خبری از این لایحه نیست، گفت: 
در خصوص این که برخی دولتمردان می گویند کار برنامه هفتم توســعه تمام 
شده و به مجلس فرستاده ایم به نظرم می آید آقایان باید یک مقداری نسبت به 

اظهارنظرهای شان دقت بیشتری داشته باشد.
وی با اشــاره به این که برنامه را که رئیس جمهور می آورد و مانند لایحه 
بودجه است، اظهار داشت: حتی اگر رئیس جمهور لایحه برنامه را هم نیاوردند، 
مگر در دولت قبل نمی گفتند با پیک فرستادند، بالاخره باید یک چیزی به دست 
مجلس  می رسید، اگر چنین صحبت هایی کرده باشند که باید گفت هنوز برنامه 
به مجلس نیامده و به تاخیر خورده اســت در حال حاضر هم رئیس جمهور به 
آمریکایی لاتین رفته اند و آمدن ایشان به مجلس برای تقدیم لایحه برنامه هفتم 

به هفته آینده می افتد.
این نماینده مجلس شــورای اسلامی تاکید کرد: اینکه گفته شده برنامه به 

مجلس داده شده است، خیر اصلا این گونه نیست. 
وی دربــاره این که کارشناســان می گویند اعــداد و ارقام در این  لایحه با 
واقعیت ها منطبق نیست مثلا از رشد اقتصادی ۸ درصد و یا تورم ۵/۹ درصدی 
صحبت شــده اســت، عنوان کرد: من که از جزئیات اطلاعی ندارم برنامه به 
صورت رسمی اعلام نشده است، اما ما اگر می خواهیم کاری را درست انجام 
دهیم، باید واقعیت ها را قبول و بر اساس آن برنامه ریزی کنیم و معمولا این اتفاق 

نیفتاده است، چون برنامه پنجم و ششم هم همین بوده است. 
رشــیدی کوچی ادامه داد: من می گویم اگر رشد اقتصادی را در برنامه ۲ 
درصد یا یک ونیم درصد بگیریم و تورم را ۱۵ الی ۲۰ درصد بگیریم، خیلی به 
واقعیت ها نزدیک هســتیم و دست پیدا کردن به آن  راحت تر است و تبعاتش 
هم کمتر می شــود تا اینکه بیاییم بگوییم می خواهیم تورم را ۹ درصد کنیم یا 
رشد اقتصادی را ۸ درصد کنیم، خیلی رشد بالایی است. چین هم آن زمان که 

در رشد اقتصادی بالایی بود به این اندازه رشد نداشت.
وی گفت: اگر با واقعیت ها برنامه ریزی کنیم بهتر است تا اینکه بخواهیم 

بر اساس آرزوهای مان لایحه برنامه را بنویسیم.

مصری در پاسخ به تذکر فلاحی؛

 ما کمترین مرخصی را بین تمام مجالس 
دنیا داریم

خدابخشی نماینده مجلس:

رشد تولید با قیمت های دستوری 
امکان پذیر نیست

ارائه لایحه برنامه هفتم توسط 
رئیس جمهور به هفته بعد موکول شد


